
  
 
Beantwoording raadsvragen  2022/57 
 
Schriftelijke vragen zoals omschreven in artikel 42 van het Reglement van Orde van de gemeenteraad van Ede. 
 

Datum: 19 september 2022  

Onderwerp: Veiligheid van het hoogspanningsnet in Ede  

Indiener: Bart Omlo - VVD  

 
 
Inleiding: 
Door brand en kortsluiting in het hoogspanningsnet van TenneT en omdat noodvoorzieningen van TenneT niet 
werkten, werd Flevoland op 2 september jl. getroffen door een grote stroomstoring en ontstonden gevaarlijke 
situaties: hoogspanningskabels zakten in door de hitte, raakten een bovenleiding van het spoor, wegen en 
treinverkeer werden langdurig afgesloten, 350 mensen moesten worden geëvacueerd uit een trein, mensen zaten 
vast in liften en in een attractie van een attractiepark, sluizen konden niet worden bediend en op verschillende 
plekken ontvlamde de berm naast de spoorlijn omdat de kabels in de grond dusdanig heet werden dat in de 
begroeiing erboven brand ontstond.  
 
Er is grote schade ontstaan aan infrastructuur (bovenleidingen van het spoor kapot en hoogspanningskabels van 
TenneT), maar ook is er schade aan huishoudelijke apparatuur door kortsluiting die in huizen ontstond. 
 
In de gemeente Ede lopen hoogspanningskabels over bewoond gebied (met woningen, bedrijven, zorginstellingen) 
en over wegen en spoorlijnen. We weten dat wordt gewerkt aan het ondergronds brengen van de 
hoogspanningsleiding. Maar omdat het nog niet zover is, wil VVD Ede ondertussen weten hoe het gesteld is met 
de veiligheid, de veiligheidsvoorzieningen en hoe wordt voorkomen dat een incident met hoogspanningskabels zich 
kan voordoen in onze gemeente. 
 
Daarom hebben wij de volgende vragen: 
 
Vragen: 

1. Heeft de gemeente de risico’s rondom hoogspanningskabels goed in beeld? 

2. Is bij de gemeente bekend hoe het momenteel gesteld is met de noodvoorzieningen van Tennet in geval 

ergens een brand of kortsluiting ontstaat? Zo nee, waarom niet? Zo ja, werken deze noodvoorzieningen als 

het fout gaat zodat een incident zoals zich in Flevoland voordeed kan worden voorkomen?  

3. Wordt dit regelmatig getest en wordt daarover gerapporteerd aan de gemeente? En zo ja, hoe wordt de 
raad hierover geïnformeerd? 

 
Beantwoording door het college van burgemeester en wethouders d.d. 11 oktober 2022 
 
Ad 1.  
De Veiligheids- en Gezondheidsregio Gelderland-Midden (VGGM) heeft samen met de gemeente Ede de risico’s in 
beeld. 
 
Ad 2.  
TenneT is zelf verantwoordelijk om zich te houden aan de wettelijke eisen die gesteld worden. Bij de uitvoering van 
de te leveren taken zijn ze gebonden aan wettelijke kaders, zoals de Elektriciteitswet 1998, de Europese codes en 
de Netcode elektriciteit. In Nederland houdt de Autoriteit Consument & Markt (ACM) toezicht op de naleving 
daarvan. TenneT is volledig in eigendom van de Staat der Nederlanden. Het bevoegd gezag is de minister van 
Economische Zaken en Klimaat. De burgemeester is bevoegd gezag voor de gevolgen van een onderbreking en 
de effecten op de openbare orde en openbare veiligheid. 
 
Ad 3.  
Hierover wordt niet gerapporteerd aan de gemeente. De sector is zelf verantwoordelijk voor de continuïteit van de 
levering, overheidsinterventie in de sector is gecentraliseerd; zij zijn alleen verantwoordelijk voor aanpak van de 
effecten voor openbare orde en openbare veiligheid. 


